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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser 1:a vice ordförande 
Peter Backlund (L) att tillsammans med ordförande Hassan Jama 
(V) justera dagens protokoll. 
  
Justering sker tisdag den 23 april 2024. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
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§ 3 
Medborgarförslag om att Högdalens fritidsgård ska ha 
öppet på fredagskvällar  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2024/102 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit ett 
medborgarförslag med önskemål om att Högdalens fritidsgård ska 
ha öppet på fredagskvällar med öppettiderna kl. 17-23. 
 
Förvaltningen anser att det i nuläget inte är aktuellt att utöka 
öppettiderna på Högdalens fritidsgård med fredagskvällar eftersom 
förslaget inte ryms inom befintlig budget. Förvaltningen behöver 
fördela befintliga resurser i olika stadsdelar för att kunna möjliggöra 
att så många ungdomar som möjligt får tillgång till en 
fritidsverksamhet. Förvaltningen bedömer att det finns ett 
tillgängligt utbud med andra närliggande fritidsgårdsverksamheter 
som har öppet på fredagskvällar i Rågsved och Hagsätra. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Det är väldigt positivt att vi har engagerade medborgare i vår 
stadsdel och speciellt glädjande när ungdomar använder sig av sina 
demokratiska rättigheter för att påverka verksamhet som berör 
dem. Vi föreslår att förvaltningen får i uppdrag att se över 
besöksstatistiken för Högdalens fritidsgård, avseende olika 
veckodagar och tidpunkter, och återkomma till nämnden med denna 
information. Om besöksantalet är lägre vid vissa tidpunkter finns 
det kanske anledning att justera öppettiderna för att tillgodose 
förslagsställarnas önskemål. Detta bör i så fall kunna göras utan 
att det påverkar budgeten negativt.   
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Handlingar i ärendet 
 EÅV 2024/102-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om att 

Högdalens fritidsgård ska ha öppet på fredagskvällar 
 EÅV 2024/102-3 Medborgarförslag om att Högdalens 

fritidsgård ska ha öppet på fredagskvällar 
 EÅV 2024/102-3.1 Lista med underskrifter 
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§ 4 
Skrivelse om Svedmyrabadet  
Svar på skrivelse från (L), (M) och (C) 
EÅV 2024/83 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har mottagit en skrivelse från Peter Backlund (L), 
Henrik Virro m.fl. (M) och Christina Petersson (C) om 
Svedmyrabadet. I skrivelsen ställer skribenterna frågor kring vad 
som gjorts och planeras för att säkra verksamhetens framtid. 
 
Förvaltningen delar skribenternas uppfattning om att 
Svedmyrabadet som verksamhet är viktig och en uppskattad och 
hälsofrämjande mötesplats för personer med funktionsnedsättning. 
Den lokal där verksamheten är belägen står inför stora 
renoveringsbehov. Förutom att lokalen vid en renovering skulle 
behöva hållas stängd under minst ett år, så skulle kostnaderna för 
lokalen öka. 
 
Förvaltningen bedömer att frågan om verksamhetens framtida 
utveckling, lokalisering och finansiering är en stadsövergripande 
process som behöver fastställas genom ett stadsövergripande beslut. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Yrkande 
Peter Backlund (L), Henrik Virro m.fl. (M) och Stefan Holm (C) 
yrkar att nämnden beslutar enligt följande: 
  

1. Att förvaltningen verkar för att nuvarande entreprenör för 
Svedmyrabadet får möjligheter att fortsätta driva 
verksamheten till dess att anläggningen behöver stängas för 
renovering 

2. Att därutöver anföra följande: 
  
Svedmyrabadet bedriver en omfattande och populär verksamhet för 
människor med funktionsnedsättning och andra som av tex 
medicinska skäl mår bättre i en bassäng med varmare vatten. Badet 
står inför stora renoveringsbehov då den tekniska livslängden enligt 
fastighetsägaren bedöms vara uttjänt. Renovering brådskar och vi 
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borgerliga partier verkar för att badet ska kunna renoveras men 
också återuppstå. Då det inte finns något motsvarande bad med 
tillgängliga öppettider i Stockholm, ser vi det som ytterst viktigt att 
badets besökare framledes har tillgång till ett renoverat bad som 
kan fortsätta bedriva motsvarande högkvalitativa verksamhet. Det 
handlar om samhällsservice på lika villkor. Under renoveringstiden 
ska badets besökare kunna erbjudas motsvarande varmt och 
tillgängligt bad på annan plats. 
  
Förutsatt att risker inte bedöms som för stora föreslår vi också att 
förvaltningen undersöker möjligheten att badets nuvarande 
entreprenör kan ges möjligheter att fortsätta driva badet till dess 
renovering påbörjas. Vår bedömning är att detta vore det bästa för 
att verksamheten ska kunna fortsätta innan renovering. Badets 
popularitet och de omfattande behov många har, bör kunna 
tillgodoses så länge som möjligt. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Peter Backlunds (L), Henrik 
Virros m.fl. (M) och Stefan Holms (C) förslag mot förvaltningens 
förslag till beslut och finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Peter Backlund (L), Henrik Virro m.fl. (M) och Stefan Holm (C) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/83-2 Tjänsteutlåtande: Svar på skrivelse om 
Svedmyrabadet 

 EÅV 2024/83-1 Skrivelse om Svedmyrabadet 
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§ 5 
Skrivelse om Svedmyrabadets framtid  
Svar på skrivelse från (SD) 
EÅV 2024/181 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen mottog den 22 februari 2024 en skrivelse från Emelie 
Wassermann (SD). I skrivelsen beskrivs den kommunövergripande 
verksamheten Svedmyrabadet som vänder sig till personer med 
funktionsnedsättning och är lokaliserad i stadsdelsområdet. 
 
I skrivelsen konstateras att lokalens hyreskontrakt löper ut den 30 
september 2024 varpå frågor ställs till förvaltningen om 
Svedmyrabadets framtid. 
 
Förvaltningen anser att Svedmyrabadet som verksamhet är viktig 
och vet att den är en uppskattad och hälsofrämjande mötesplats för 
personer med funktionsnedsättning. Den lokal där verksamheten är 
belägen står inför stora renoveringsbehov. Förutom att lokalen vid 
en renovering skulle behöva hållas stängd under minst ett år, så 
skulle kostnaderna för lokalen öka kraftigt. 
 
Förvaltningen bedömer att frågan om verksamhetens framtida 
utveckling, lokalisering och finansiering är en stadsövergripande 
process som behöver fastställas genom ett stadsövergripande beslut. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/181-2 Tjänstelåtande: Svar på skrivelse om 
Svedmyrabadets framtid 

 EÅV 2024/181-1 Skrivelse om Svedmyrabadets framtid 
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§ 6 
Underlag för budget 2025 med inriktning för 2026 och 
2027 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd  
EÅV 2024/123 
 

Beslut  
1. Att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver besluta att förvaltningen utreder möjligheterna 

för att etablera ett medborgarkontor i Östberga, i samband 
med stadsdelsförvaltningens flytt till Rågsved 2026. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt stadsledningskontorets anvisningar för Underlag för budget 
2025 med inriktning för 2026 och 2027 ska nämnderna beskriva och 
analysera de kommande årens utveckling och konsekvenserna för 
staden. Utvecklingsbehov och strategiska prioriteringar ska 
redovisas. Satsningarna ska vara kopplade till nämndens 
kärnverksamhet, uppföljningsbara och ha beaktat direktiven till alla 
nämnder och bolag. Vidare ska lokala utvecklingsbehov för att 
främja hållbarhet och motverka stadens socioekonomiska 
segregation redovisas. 
  
Förvaltningen redovisar strategiska och prioriterade frågor med 
fokus på frågor och faktorer som bedöms ha störst påverkan på 
verksamhetens utveckling och ekonomi under perioden. 
Utgångspunkter är befolkningsutvecklingen, konsekvenser utifrån 
den pågående inflationen, andra omvärldsfaktorer samt förändringar 
i den egna verksamheten. 
 

Yrkanden 
Hassan Jama m.fl. (V), Kristina Öberg m.fl. (S) och Peter 
Dannqvist (MP) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver besluta att förvaltningen utreder möjligheterna 

för att etablera ett medborgarkontor i Östberga, i samband 
med stadsdelsförvaltningens flytt till Rågsved 2026. 

  
Idag finns två medborgarkontor i stadsdelen. Ett i förvaltningens 
lokaler vid Slakthusplan, ett i Rågsved. I samband med 
stadsdelsförvaltningens flytt till Rågsved kommer medborgare i 
Östberga, i de västra delarna av Stureby samt möjligen medborgare 
i Årsta att få en förhållandevis lång väg till stadsdelsförvaltningens 
nya lokaler. Dessutom är det särskilt för Östbergabor tidskrävande 
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att med kollektiva färdmedel ta sig från Östberga till Rågsved. 
Därför finner vi det angeläget att förvaltningen utreder 
möjligheterna för att etablera ett medborgarkontor i Östberga. 
  
Henrik Virro m.fl. (M) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra 

  
Moderaterna bejakar Stockholms styrkor och särart, och tror 
passionerat på stockholmarnas potential och möjligheter inför 
framtiden. Vår vision för Stockholm är en modern, öppen, trygg, 
hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor, företag och företagare. I vårt Stockholm 
bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, företagen, 
akademin och det civila samhället. Hit ska forskare, turister, 
investerare och studenter från hela världen söka sig. Stockholm ska 
vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och äldre, inflyttade 
och de som bott här hela livet, företagare och anställda. Här ska 
det vara enkelt att leva och utvecklas, oavsett livssituation och tid i 
livet. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt med vad 
stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
  
Moderaternas inriktningsmål som nämnder ska jobba efter är 
följande: 

 En modern storstad med möjligheter för alla. 
 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt. 
 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

  
Vi kan konstatera att staden befinner sig mitt inne i svåra 
ekonomiska tider. Ansvarsfulla politiker hade tagit höjd för denna 
utveckling och prioriterat kommunens kärnverksamheter. Vi såg hur 
den tidigare socialdemokratiskt ledda majoriteten förde en politik 
som lät ekonomin urholkas, och vi ser nu igen en politisk inriktning 
som leder till samma sak. Grunden för stockholmarnas 
gemensamma välfärd måste alltid vara att säkra stadens finanser 
och bygga upp stadens finansiella tillgångar. Under år 2022 
minskade kommunkoncernens externa bruttoskuld med 2,5 procent. 
Det var första gången sedan år 2010 som skulden minskade på 
årsbasis. Detta kunde åstadkommas genom en aktiv förvaltning av 
stadens fastighetsbestånd och strategiska avyttringar av tillgångar 
som inte utgör stadens kärnverksamhet. En återgång till en 
ekonomisk politik som ökar skuldutvecklingen kan komma att 
medföra en försämrad kreditvärdighet. Det, tillsammans med en 
normalisering av ränteläget, riskerar att öka kapitalkostnaderna på 
ett sätt som på sikt kommer att tränga undan driftmedel. 
  
Peter Backlund (L) yrkar att nämnden beslutar följande: 
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1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med 

förslag till inriktningsbeslut i enlighet med vad som nedan 
anförs. 

3. Att anföra följande. 
  
Vi liberaler anser att varje människa bör få så stora möjligheter att 
forma sitt eget liv som möjligt. Det förutsätter att den enskilde 
individen själv kan styra över de verkligt avgörande besluten i livet. 
I Liberalernas förslag till budget 2024 för fastslås därför tre 
inriktningsmål för stadens verksamheter. 
  

1. Ett frihetens Stockholm som ger varje individ möjligheter att 
uttrycka sig och förutsättningar att leva ett självständigt liv 

2. Ett grönt och innovativt Stockholm som är ledande i 
klimatomställningen och ger goda förutsättningar för ett 
fritt närings- och kulturliv. 

3. Ett Stockholm med god ekonomi som slår vakt om de 
mänskliga rättigheterna, öppenhet och valfrihet. 

  
Syftet med underlaget för budget 2025 med inriktning för 2026 och 
2027 är att beskriva och analysera de kommande årens utveckling 
och konsekvenserna för staden. Identifierade utvecklingsbehov och 
strategiska prioriteringar ska redovisas. Det är därför 
anmärkningsvärt att både initiativ och reformvilja lyser med sin 
frånvaro under den rödgröna majoriteten. Vi vill framför allt lyfta 
bristen på fortsatt utveckling av den samhandling mellan stadens 
verksamheter som påbörjades föregående mandatperiod. Vi får 
återigen rapporter från stadens skolor att omfattande 
skolfrånvaroproblematik hänvisas tillbaka från socialtjänsten till 
skolorna själva att hantera, trots att Kommunfullmäktige enhälligt 
ställt sig bakom förtydligade riktlinjer om socialtjänstens 
medansvar för att stabilisera elevers skolgång. Vi förutsätter att 
Enskede-Årsta-Vantörs förvaltning gör sitt yttersta för att ingen 
elev ska falla mellan stolarna på detta sätt. Konkret gemensam 
handling är svaret på komplexa utmaningar och exempelvis skolans 
och socialtjänstens utvecklade arbetssätt visar tydligt på positiva 
resultat. Det är ett arbete som inte kan anses vara klart eftersom så 
kallat stuprörstänk fortfarande förekommer inom stadens 
verksamheter. 
  
Vidare vill vi framhäva vikten av att fokusera på de barn som 
omhändertas och placeras av socialtjänsten. Omhändertagna barn 
är i riskzon för att dras in i kriminalitet innan, under och efter en 
placering och ökat fokus måste därför läggas på deras vård och 
stödinsatser. Detta gäller oavsett placeringsform - familjehem, HVB 
eller låst institution. Att dessa barn ges goda möjligheter att klara 
skolgången, samt får hälsokontroller och ett sammanhållet stöd 
även efter en placering är grunden i att förebygga framtida 
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kriminalitet eller andra sociala problem. Då vi vet att resultaten 
sjunkit markant vad gäller betyg i de så kallade basämnena i vår 
stadsdel, är detta en angelägen uppgift för vår stadsdel att snarast 
åtgärda. 
  
I Stockholm ska människor med funktionsnedsättningar kunna leva 
ett så gott och självständigt liv som möjligt. En stor del av detta är 
möjligheten att delta på daglig verksamhet och även rätten att själv 
välja utförare. Stockholms stad använder sig av ett LOV-system för 
att kunna erbjuda ett brett utbud av daglig verksamhet, som utförs i 
både kommunal och privat regi. Men när den rödgröna majoriteten 
tydligt aviserar att privata aktörer inte är önskvärda innebär det att 
både utbud och kvalitet riskerar att försämras. De påstådda 
övervinster som det rödgröna styret anser görs av privata utförare 
inom daglig verksamhet lyser med sin frånvaro. En annan 
angelägen uppgift för att människor med funktionsnedsättning ska 
kunna leva så gott och självständigt liv som möjligt är att 
Svedmyrabadet bevaras. 
  
Förskolan är en viktig del i barns fortsatta utveckling både vad 
gäller socialt samspel och fortsatt lärande. I det arbetet vill vi 
särskilda poängtera vikten av att i ett tidigt skede arbeta med 
värderingar. Gemensamt för en överväldigande majoritet av 
gärningspersonerna inblandade i den våldsvåg som skakat 
Stockholm under året är att dessa är minderåriga och pojkar. Det 
handlar om unga pojkar som tillägnat sig värderingar som lyfter 
fram våld som något manligt och önskvärt. Gemensamt är också att 
dessa pojkar oftast varit föremål för socialtjänstens insatser under 
många år. Det är barn vars problembeteenden ofta varit känt sen 
förskolan men inte tagits på fullt allvar i tid. Men om de 
värderingar som ligger till grund för de grova våldsdåd som 
drabbar hela samhället inte tas på allvar i ett tidigt skede är risken 
att problemet bara växer sig allt större. 
  
Slutligen vill vi framhålla språkets betydelse och hur viktigt det är 
att barn som inte har svenska med sig hemifrån redan i förskolan 
får goda förutsättningar att utveckla sin svenska. Att förstå och 
kunna göra sig förstådd är nyckeln till fortsatt lärande. Utan goda 
språkkunskaper är annars risken att dessa barn hamnar efter i 
skolan tidigt och får svårigheter att komma i kapp. Det pedagogiska 
arbetet på förskolorna bör därför fokusera mindre på användning 
av skärmar och mer på att barnen ska lära sig socialt samspel med 
andra barn och pedagoger. 
  
Sammantaget saknar vi viktiga initiativ och utvecklingsarbete från 
den rödgröna majoriteten. En mandatperiod måste handla om att 
vidareutveckla staden, inte endast förvalta. I övrigt hänvisar vi till 
Liberalernas budgetreservation 2024. 
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Stefan Holm (C) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag 

till inriktning utifrån Centerpartiets budgetreservation i 
kommunfullmäktige 

3. Att därutöver anföra följande: 
  
Centerpartiets vision för Stockholm är en modern, öppen, trygg, 
hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor, företag och företagare. Stockholm utgörs 
av lokalsamhällen. Vi måste värna dessa och skapa stadsdelar med 
egna identiteter, levande centrum och kvarter. 
  
Vi vill slå vakt om grönområden och den stadsnära naturen i 
Enskede-Årsta-Vantör. Fler parker och grönytor ska anläggas på 
gråa områden. Antalet träd ska fördubblas och varje fällt träd ska 
ersättas med minst två nya. Vi vill se fler ängsytor och växter i 
rabatter och pallkragar som gynnar våra pollinatörer. Samarbetet 
ska utvecklas med förskolor där vi bland annat kan erbjuda barnen 
att delta i stadsodling på gårdar och i parker. Hitta lämpliga ytor 
för spontanidrott i stadsdelen. Ett par basketkorgar, en 
skateboardramp, parkouryta, beachvolleynät eller liknande skapar 
en mer levande stad. 
  
Utanförskapet på vissa platser i vår stadsdel är stort, kriminaliteten 
växer och Stockholm och Sverige befinner sig i en eskalerande 
våldsspiral orsakad av kriminella nätverk. Gängen måste bort från 
Stockholms gator. 
  
Alla människors lika rätt och värde är grunden för Centerpartiets 
politik. Vi tror på alla människors förmåga att själva forma sin 
egen framtid. Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för 
ett Stockholm som håller ihop. Det är vår politik som ger de bästa 
förutsättningarna att göra visionen om det öppna, företagsamma, 
gröna, trygga och innovativa Stockholm till verklighet. I 
Centerpartiets budgetreservation för 2024 återfinns därför följande 
inriktningsmål: 

 En öppen, trygg och attraktiv storstad med möjligheter och 
valfrihet för alla 

 En hållbart växande och dynamisk storstad 
 En innovativ stad med ansvarsfull och hållbar ekonomi 

  
Majoritetens brist på initiativ och politisk vilja och oförmåga att 
prioritera är frustrerande. Här följer några exempel på områden 
där Centerpartiet vill satsa mer än majoriteten och som vi vill att 
våra invånare i Enskede-Årsta-Vantör ska få del av: 

 Satsning på föreningslivet och de många ideella krafter som 
skapar meningsfull fritid och trygghet i vår stadsdel, bland 
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annat genom nattvandring och att underlätta för det lokala 
föreningslivet samt idrottsrörelsen. Vi har tex. flera 
skolidrottslokaler i Enskede-Årsta-Vantör som står stängda 
på kvällstid när föreningar står på kö till lokal. Här satsar 
majoriteten inga nya pengar till föreningslivet, idrotten och 
fritiden. 

 15 miljoner mer på skolan för att bland annat kunna öka 
stödet till särskilda undervisningsgrupper. 

 Fler och tidigare insatser från socialtjänsten, 20 miljoner 
kronor mer än majoriteten. 

 Mer generös biståndsbedömning och här satsar vi 25 
miljoner kronor mer inom äldreomsorgen för att möjliggöra 
det. 

 10 miljoner kronor extra på trygga fritidsgårdar med hög 
kvalitet. 

  
I övrigt hänvisar vi till Centerpartiets budgetreservation i 
kommunfullmäktige för vilka prioriteringar som bör ligga till grund 
för planeringen för perioden 2025-2027. 
  
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar enligt 
följande: 
  

1. Att avslå kontorets förslag till beslut. 
2. Att ge kontoret i uppdrag att återkomma till 

stadsdelsnämnden med ett underlag för budget 2025 med 
inriktning om 2026 och 2027 utifrån Sverigedemokraternas 
skuggbudget 2024. 

3. Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna har i sin skuggbudget för 2024 redogjort för 
våra visioner, mål och inriktningar. För att genomföra detta ska 
kontoret återkomma till nämnden med ett omarbetat underlag för 
budget. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer hans egna m.fl. (V), Kristina 
Öbergs m.fl. (S) och Peter Dannqvists (MP) förslag, Henrik Virros 
m.fl. (M) förslag, Peter Backlunds (L) förslag, Stefan 
Holms (C) förslag, Emelie Wassermanns (SD) förslag och 
förvaltningens förslag till beslut mot varandra och finner att 
nämnden beslutar i enlighet med hans egna m.fl. (V), Kristina 
Öbergs m.fl. (S) och Peter Dannqvists (MP) förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Henrik Virro m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
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Peter Backlund (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
  
Stefan Holm (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
  
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/123-1 Tjänsteutlåtande: Underlag för budget 
2025 med inriktning 2026 och 2027 för Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnd 

 EÅV 2024/123-1.1 Sdn 14 
 EÅV 2024/123-1.2 Klimatinvesteringar-2025-2027 
 EÅV 2024/123-1.3 Vatteninvesteringar-2025-2027 
 EÅV 2024/123-1.4 Investeringsönskemål 2025-2027 
 EÅV 2024/123-1.5 Regional boendeplan för äldre 2025 med 

utblick mot 2050, Region östra söderort 
 EÅV 2024/123-1.6 Boendeplan för särskilt boende för 

personer med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 2024 
- 2034 

 

Sida 17 (53)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-18 

§ 7 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds månadsrapport 
2024  
Mars 2024 
EÅV 2024/11 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner månadsrapport 
för mars 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet syftar till att redovisa prognos på helårsutfall för Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. Prognosen lämnas per 
verksamhetsområde och baseras på föregående månad. 
  
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett 
underskott om 20,6 mnkr före resultatöverföringar och ett 
underskott om 15,5 mnkr efter resultatöverföringar. För 
investeringar prognostiseras ett utfall inom fastställd budget. 
  
I samband med stadsdelsnämndens behandling av månadsrapporten 
för februari 2024 lämnade Hassan Jama m.fl. (V), Kristina Öberg 
m.fl. (S) och Peter Dannqvist (MP) ett gemensamt särskilt uttalande 
där det framgick att de såg en positiv utveckling inom flera 
verksamhetsområden. De konstaterade samtidigt att den 
sammantagna avvikelsen mellan helårsprognos och budget var 
fortsatt negativ och uppmanade därför förvaltningen att ytterligare 
skärpa ekonomi- och verksamhetsstyrningen i syfte att snarast 
åstadkomma ett ekonomiskt resultat i enlighet med budget och 
återkomma med en prognos som inte visar underskott i 
verksamheten. 
  
Förvaltningen bedriver inom samtliga verksamhetsområden en 
tydlig, stram och prioriterad styrning av ekonomi och verksamhet. 
Det innebär att prognostiserad avvikelse på helår, mellan utfall och 
budget, redan i månadsrapporten för mars minskar motsvarande 
10,0 mnkr jämfört med förra månadsrapporten. Marsprognosen 
motsvarar därmed 0,8 procents avvikelse före resultatöverföring och 
0,6 procent avvikelse efter resultatöverföring jämfört med 
nuvarande justerad budget. 
  
Förvaltningen har under flera år arbetat med att bygga upp en 
beredskap och resurser för att hantera snabba svängningar i 
ekonomin och säkerställa att lagreglerade verksamheter och insatser 
kan garanteras. Ett kontinuerligt arbete pågår för att följa den 
ekonomiska utvecklingen och förvaltningen bevakar ett antal 
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kostnadsdrivande faktorer. Handlingsplaner uppdateras för att möta 
ekonomiska utmaningar inom berörda verksamheter. 
  
Förvaltningen avser att fortsätta detta prioriterade arbete med tydligt 
fokus på ekonomistyrning och senast i samband med tertialrapport 1 
för 2024 redovisa en prognos för verksamheten inom fastställd 
budget. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner månadsrapport för mars 2024. 
 

Särskilt uttalande 
Peter Backlund (L), Henrik Virro m.fl. (M) och Stefan Holm (C) 
lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Stadsdelen visar den här månaden ett 10 miljoner lägre underskott 
jämfört med förra månaden, nu -20,6 miljoner och -15,5 miljoner 
efter resultatöverföringar. Vi borgerliga partier är förstås positiva 
till att underskottet minskar, även om det därmed inte går att vila 
på några hanar. I månadsrapporten går det att utläsa att det är 
beställarenheten inom äldreomsorg underskottet i första hand 
minskar jämfört med förra månadsrapporten, även om det svårt att 
utläsa hur arbetet konkret gått till. Vi vill fortsatt vara tydliga med 
att fler skarpa åtgärder behövs för att komma tillrätta med 
underskottet. Förvaltningen flaggar också för risker med den 
budget som är lagd. Fortfarande är Enskede-Årsta-Vantör också 
den stadsdel där underskottet är störst, även om få av årets 
månader gått. Det är dessutom fortsatt oro i svensk ekonomi, även 
om läget stabiliserats till viss del med lägre inflation och med 
förväntade räntesänkningar. 
  
Vi vill för övrigt hänvisa till vårt Förslag till beslut i samband med 
månadsrapporten för februari vid förra sammanträdet.  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/11-3 Tjänsteutlåtande: Månadsrapport mars 2024 
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§ 8 
Förordnande att begära handräckning enligt 43 § 1 st. 2 
p. LVU för år 2024  
Handräckning för att verkställa beslut om vård eller 
omhändertagande enligt LVU 
EÅV 2023/977 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd förordnar nedan 

namngivna tjänstepersoner rätt att enligt 43 § 1 st. 2 p. lagen 
(1990:52) med särskilda bestämmelser om vård av unga, 
inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning av 
Polismyndigheten och, i särskilda fall, Kriminalvården. 

2. Besluten ska anmälas till Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnds sociala delegation. Sociala delegationens 
protokoll anmäls därefter till stadsdelsnämnden. 

3. Tidigare förordnanden enligt 43 § 1 st. 2 p. lagen (1990:52) 
med särskilda bestämmelser om vård av unga upphör att 
gälla. 

 
Avdelning Social omsorg förebyggande och främjande 
Avdelningschef Jenny Johansson. 
 
Avdelning Social omsorg barn och unga 
Avdelningschef Jeanette Holmqvist, enhetschefer Sandra Rosquist 
och Eva Murtosaari, biträdande enhetschefer Karin Neubeck, Lisa 
Björlin, Malin Lindgren, Louise Carlström, Carola Flink, Johanna 
Lundahl, Rebecca Ehrner, Anna-Carin Monié, Sofia Slotte, Lisa 
Päviö, Ann Lasses och Therese Leuchovius, mentorer Lisa Nordling 
och Helena Sjöholm. 
 
Avdelning Social omsorg vuxen 
Enhetschefer Tobias Nilsson och Malin Sagman, biträdande 
enhetschefer Jeanette Karlsson, Tony Leü och Andrea Johansson 
Saarinen. 
 
Gruppledare och socialsekreterare vid socialjouren 
Abdelaziz Abdelsaid, Ann Dahlgren, Anne-Catrine Jonsson, Annika 
Panfichi Olsson, Antonio Bracamonte, Carl-Johan Kvist, Daniel 
Colegate, Elin Axelsson, Elin Orvik, Elisabet Lundqvist, Emma 
Magnusson, Eva Thomasson, Felicia Narvaez Adolfsson, Feryal 
Lövström, Frida Allertz, Helena Svensson, Johanna Kumblad, Julia 
Falk Nordberg, Katrin Pettersson, Lena Svärd, Lena Wedberg, 
Liliana Pellegrino, Liselotte Tronders, Lis-Marie Boija, Mait 
Fredlund, Malin Hultlid, Malin Karlsson, Marimba Roney, 
Millicent Reyes, Mohamud Abdi Osman, Nicolina Wallmark, Philip 
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Lindholm, Sanna Eriksson, Ylva Engelbrektsson, Ylva Westerdahl 
och Veronica Larsson. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden kan begära hjälp av Polismyndigheten och i 
särskilda fall Kriminalvården för att genomföra beslut om vård eller 
omhändertagande enligt lagen (1990:52) med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU). Detta kallas för 
handräckning. 
 
Stadsdelsnämnden kan förordna särskilt namngivna tjänstepersoner 
att begära handräckning i nämndens ställe enligt 43 § 1 st. 2 p. 
LVU. I samband med personalförändringar behöver 
stadsdelsnämnden besluta om ett nytt förordnande. 
Personalförändringar har skett vid avdelning Social omsorg barn 
och unga och en ny avdelning har tillkommit under hösten 2023. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
ger namngivna tjänstepersoner rätt att begära handräckning i 
nämndens ställe enligt 43 § 1 st. 2 p. LVU. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/977-1 Tjänsteutlåtande: Förordnande att begära 
handräckning enligt 43 § 1 st. 2 p. LVU för år 2024 
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§ 9 
Ändring av lokala ordningsföreskrifter för 
hundrastgårdar i Rågsveds naturreservat och Högdalen  
Hemställan till kommunfullmäktige 
EÅV 2024/221 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
hemställer hos kommunfullmäktige att lägga till de två 
hundrastgårdarna från detta tjänsteutlåtande i de lokala 
ordningsföreskrifterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms allmänna lokala ordningsföreskrifter anger att hundar 
ska hållas kopplade på offentlig plats, med undantag för de områden 
där staden har anordnat hundrastplatser. Varje hundrastplats ska 
vara utpekad på kartan i ordningsföreskrifterna. När förvaltningen 
anlägger eller tar bort en hundrastgård behöver kommunfullmäktige 
fatta ett beslut som medger det. 
 
Detta tjänsteutlåtande rör två hundrastgårdar i stadsdelarna 
Högdalen och Rågsved. Hundrastgården i Högdalen är befintlig 
men den har inte lagts till i de lokala ordningsföreskrifterna. Den 
andra hundrastgården ligger i Rågsveds naturreservat, i stadsdelen 
Rågsved. I närområdet finns det idag en hundrastgård som 
förvaltningen ska avveckla, och hundrastgården i Rågsveds 
naturreservat är en kompensationsåtgärd för det. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
hemställer hos kommunfullmäktige att lägga till de två 
hundrastgårdarna från detta tjänsteutlåtande i de lokala 
ordningsföreskrifterna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/221-1 Tjänsteutlåtande: Ändring av lokala 
ordningsföreskrifter för hundrastgårdar i Rågsveds 
naturreservat och Högdalen 

 EÅV 2024/221-1.2 Hundrastgård i Högdalen 
 EÅV 2024/221-1.1 Hundrastgård i Rågsved 
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§ 10 
Samarbetsavtal med Kulturkvarter Snösätra  
EÅV 2024/298 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

samarbetsavtalet med Kulturkvarter Snösätra från och med 
den 15 maj 2024 till och med den 14 maj 2025, i enlighet 
med bilaga Nytt samarbetsavtal 2024. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger 
stadsdelsdirektören i uppdrag att på nämndens vägnar fatta 
beslut i alla frågor avseende samarbetsavtalet med 
Kulturkvarter Snösätra, innefattande förlängning och andra 
erforderliga beslut, under förutsättning att inga väsentliga 
villkor förändras, med stöd av 7 kap. 5§ KL. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har i kommunfullmäktiges 
tre senaste budgetar fått i uppdrag att samordna arbetet med att 
etablera en kulturplats i Snösätra tillsammans med andra relevanta 
nämnder och externa aktörer. Som en del i uppdraget för 2022 
ingick att öppna en popup-kulturplats under sommaren 2022. Sedan 
sommaren 2023 har Kulturkvarter Snösätra drivit kulturplatsen och 
har sedan den 15 maj 2023 ett arrendeavtal med 
exploateringskontoret och ett samarbetsavtal med Enskede-Årsta-
Vantör sdf. Dessa avtal löper ut per den 14 maj 2024 och både 
exploateringskontoret och Enskede-Årsta-Vantör sdf har för avsikt 
att teckna nya avtal med Kulturkvarter Snösätra. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner samarbetsavtalet med Kulturkvarter Snösätra. 
 

Yrkande 
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd avslår 
samarbetsavtalet. 

2. Att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd ger förvaltningen 
i uppdrag att tillsammans med övriga involverade 
förvaltningar och aktörer utreda andra lämpliga områden för 
kulturplatsen enligt vad som anförs nedan. 

3. Därutöver anföra följande: 
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Snösätra industriområde är ett tydligt uttryck för en kultur som växt 
fram utanför den direkta påverkan från myndigheter i stort vilket 
har ett värde i sig själv. Dock är detta värde inte större än värdet 
av att de som bor i- eller besöker området ska kunna känna sig 
trygga där och att befintliga föreskrifter för naturreservatet 
efterlevs. 
  
Sverigedemokraterna ser Snösätra industriområde som en plats 
som misskötts under en längre tid och därmed tillåtits förfalla. 
Området är nedskräpat och smutsigt, klotter och graffitti sträcker 
sig långt utanför de avgränsade platserna och inkräktar på 
naturreservatet. 
  
En orsak till att Snösätra industriområde har förvandlats till ett 
otryggt område, som av många upplevs vara en samlingsplats för 
kriminella aktiviteter och ljusskygga personer, är dess avskilda 
läge. Vi föreslår därför att staden tillsammans med aktuella 
förvaltningar och aktörer eftersöker ett mer lämpligt område för 
etablering av en ny kulturplats. 
  
Sverigedemokraterna vill i stället se att norra delen av Snösätra, i 
likhet med den södra delen, införlivas i Rågsveds naturreservat. 
Stadens grönområden är viktiga att slå vakt om, och 
naturreservaten är en oerhört viktig del i att behålla balansen i den 
lokala ekologin samt att värna ekologisk mångfald. Naturreservaten 
ger både boende och besökare möjligheten till rekreation och att 
njuta av naturen. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Emelie Wassermanns (SD) 
förslag mot förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/298-1 Tjänsteutlåtande: Samarbetsavtal med 
Kulturkvarter Snösätra 

 EÅV 2024/298-1.1 Samarbetsavtal med Kulturkvarter 
Snösätra och Enskede-Årsta-Vantörs sdn, bilaga 1 

 EÅV 2024/298-1.2 Tillägg till avtal gällande ekonomisk 
uppgörelse, bilaga 2 

 EÅV 2024/298-1.3 Vägledning - kulturplats Snösätra, bilaga 
3  

Sida 24 (53)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-18 

 EÅV 2024/298-1.4 Ritning över arrendeområdet, bilaga 4 
 EÅV 2024/298-1.5 Stockholm stads demokrativillkor, bilaga 

5 
 EÅV 2024/298-2 Instruktion sortering av sopor, bilaga 6 

 

Sida 25 (53)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-18 

§ 11 
Remiss av samråd om planärende – Detaljplan för 
fastigheten Punkteringen 3 och 7  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2020-13984 
EÅV 2024/126 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänstutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har arbetat fram ett samrådsförslag till 
detaljplan som möjliggör tre nya byggnader med totalt cirka 20 
bostäder inom fastigheterna Punkteringen 3 & 7 i stadsdelen Örby. 
Del av planområdet planläggs som parkmark, bland annat för att 
möjliggöra en gång- och cykelkoppling mellan Årdalavägen och 
Ludgovägen. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till planförslaget men efterfrågar att 
stadsbyggnadskontoret utreder möjligheterna att förbättra miljön för 
fotgängare och cyklister vid Ludgovägens vändplan i det fortsatta 
planarbetet. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/126-4 Tjänsteutlåtande: Remiss av samråd om 
planärende-Detaljplan för fastigheten Punkteringen 3 och 7 
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§ 12 
Remiss av förslag till ny avfallsplan för Stockholms 2025-
2030  
Svar på remiss om Avfallsplan för Stockholms stad, dnr 
24NM4. 
EÅV 2024/242 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads avfallsplan har reviderats och skickats ut på 
remiss. Stockholm ska enligt Miljöbalken ha en avfallsplan som 
beskriver hur avfallshanteringen ser ut i dagsläget, vilka mål staden 
har samt åtgärdsförslag för att nå målen. 
 
Förslag på ny avfallsplan sträcker sig mellan år 2025-2030 och 
innefattar revideringar av den befintliga planen utifrån ny och 
kommande lagstiftning tillsammans med skarpare krav från globala, 
nationella, regionala samt stadens egna klimat- och miljömål. 
 
Avfallsplanen består av fyra huvudmål som har delats upp i mer 
detaljerade delmål. Varje delmål har åtgärder för att uppnå målen 
med utsedd ansvarig eller ansvariga part. Nytt för avfallsplanen är 
tydligt framtagna indikatorer för uppföljning. 
 
Förvaltningens synpunkter på avfallsplanen är främst kopplade till 
de frågor som rör förvaltningens egna eller gemensamma ansvar för 
avfallshantering. 
 

Yrkanden 
Stefan Holm (C) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att i huvudsak godkänna förslaget 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Stockholm prognostiseras ha drygt en miljon invånare 2030 och 
avfallsmängden förväntas öka totalt sett. Därför är det av största 
vikt att avfall både från boende och verksamma i staden minskar 
och tas om hand på ett resurseffektivt sätt. Avfallshanteringen ska 
på ett tidigt stadie vara en självklar del av stadens fysiska planering 
och måste anpassas till människan. Det är en förutsättning för att 
fler stockholmare ska förstå och vilja delta i stadens arbete för en 
bättre miljö inom vatten och avfall. Centerpartiet vill därför 
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understryka vikten av att sprida information kring stadens 
avfallshantering. Samtidigt som tillsynen för att effektivt motverka 
fusk och nedskräpning måste skärpas. 
  
Vidare vill Centerpartiet skala upp Stockholms arbete med biokol. 
Den teknik som används inom Stockholm stad har utvecklats under 
ett antal år. Sedan 2017 har staden en egen tillverkning av biokol i 
biokolsanläggningen – ett pilotprojekt som började i Högdalen men 
som flyttats till Bromma. Där omvandlas park- och trädgårdsavfall 
till biokol, och i processen får vi förnybar energi (gas) till stadens 
fjärrvärmenät. 
  
Biokol har flera fördelar. Det är ett fantastiskt 
jordförbättringsmedel som likt en tvättsvamp håller vatten, näring 
och syre i jorden. Dessutom fungerar det som kolsänka i jorden 
vilket bidrar till en grönare stad och minskar luftens koldioxidnivå 
samt tar hand om förorenat dagvatten från våra gator. 
  
Centerpartiet vill därför att Stockholm Vatten och Avfall AB i 
samarbete med stadsdelsnämnderna, Exploateringsnämnden, 
Trafiknämnden, Stockholm Stadshus AB och Stockholm Exergi 
inventerar hur mycket biokol som staden har behov av samt tar 
fram en plan för att etablera en storskalig anläggning för 
produktion av biokol skyndsamt. 
  
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Enligt miljöbalken ska alla kommuner ha en avfallsplan som 
omfattar samtliga avfallsslag och vilka åtgärder som behövs för att 
hantera avfallet på ett miljö- och resursmässigt lämpligt sätt. På 
detaljnivå går det att läsa att asbest i små mängder kan lämnas av 
privatpersoner kostnadsfritt på ett flertal återvinningscentraler runt 
om i Stockholm. Om privatpersoner däremot har större mängder 
asbestavfall hänvisas till deponi. Det går dock inte, på ett enkelt 
och lättillgängligt sätt, att hitta information om var denna deponi är 
belägen eller hur privatpersoner ska gå tillväga för att göra sig av 
med större mängder asbestavfall på ett miljö- och resursmässigt 
lämpligt sätt. Sverigedemokraterna anser att det är av vikt att 
information om hur olika typer av avfall ska hanteras är enkel och 
lättillgänglig för medborgarna, det ska vara lätt att göra rätt. Vi 
föreslår därför att information om hur privatpersoner ska hantera 
större mängder asbestavfall förtydligas och tillgängliggörs. 
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Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Stefan Holms (C) förslag, 
Emelie Wassermanns (SD) förslag och förvaltningens förslag till 
beslut mot varandra och finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Stefan Holm (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
  
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/242-2 Tjänsteutlåtande: Remis av förslag till ny 
avfallsplan för Stockholms kommun 

 EÅV 2024/242-1.1 Remissbrev avfallsplan 
 EÅV 2024/242-1.6 Bilaga A3 Anläggningar för återvinning 

och bortskaffande av avfall i stockholm stad 
 EÅV 2024/242-1.7 Bilaga A2 Avfallshanteringen i 

Stockholms stad 
 EÅV 2024/242-1.8 Bilaga A1 Sammanställning av alla 

åtgärder och ansvariga 
 EÅV 2024/242-1.9 Bilaga A Avfallsplan 2025 till 2030 

utställningsversion 
 EÅV 2024/242-1.2 Bilaga B Sändlista remissinstanser 

avfallsplan 2025-2030  
 EÅV 2024/242-1.3 Bilaga A6 Relaterade lagar, förordningar, 

strategier och mål 
 EÅV 2024/242-1.4 Bilaga A5 Halvtidsuppföljning 

Avfallsplan för Stockholm 2021-2024 
 EÅV 2024/242-1.5 Bilaga A4 Uppgifter om nedlagda 

deponier i Stockholms stad 
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§ 13 
Remiss av kommunikationsprogram för Stockholms stad  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/112 
EÅV 2024/111 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads kommunikationsprogram är ett styrande 
dokument för nämnders och bolagsstyrelsers 
kommunikationsarbete. 
 
Förvaltningen ser det som positivt att ett nytt 
kommunikationsprogram tagits fram och att programmet 
understryker behovet att anpassa kommunikationen till olika 
målgruppers behov och förmåga att ta till sig olika sorters 
information. 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning föreslår att Enskede-
Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/111-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av 
kommunikationsprogram för Stockholms stad 

 EÅV 2024/111-1.2 Bilaga - Kommunikationsprogram för 
Stockholms stad 
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§ 14 
Remiss av riktlinjer i stadens arbete mot våldsbejakande 
extremism  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/76 
EÅV 2024/129 
 

Beslut  
1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att riktlinjerna uppdateras i enlighet med vad som anförs 

nedan om ett tydligare fokus på värderingar som motverkar 
våld och främjar tolerans. 

3. Att därutöver anföra följande 
  
(Se anförandet under yrkanden) 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till reviderade 
riktlinjer för stadens arbete mot våldsbejakande extremism, som 
beslutas av kommunstyrelsen. Riktlinjerna är ett styrdokument som 
anger inriktning för stadens arbete mot våldsbejakande extremism 
som nu har uppdaterats med en ny struktur och som tydliggör 
ansvarsfördelning för stadens nämnder och bolagsstyrelser. Detta i 
enlighet med stadens gällande styrdokument, samverkans-
överenskommelse med Polisregion Stockholm, samt aktuell 
lagstiftning. 
 
I enlighet med stadens Trygghetsprogram har även de nya 
riktlinjerna fått två utsedda fokusområden i stadens arbete mot 
våldsbejakande extremism – förebyggande arbete och riktade 
sociala insatser, där bland annat stadsdelsnämnderna har särskilt 
pekats ut som ansvariga för ett flertal insatser. 
 
Förvaltningen ser positivt på förslaget till revideringen av 
riktlinjerna som tydliggör och konkretiserar stadens samlade arbete 
mot våldsbejakande extremism, samt kopplingen till det 
förebyggande arbetet och riktade sociala insatser. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Peter Backlund (L), Hassan Jama m.fl. (V), Kristina Öberg m.fl. (S) 
och Peter Dannqvist (MP) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
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2. Att riktlinjerna uppdateras i enlighet med vad som anförs 
nedan om ett tydligare fokus på värderingar som motverkar 
våld och främjar tolerans. 

3. Att därutöver anföra följande. 
  
Den högerextrema miljön i Sverige genomgår just nu en förändring 
där olika former av aktivism såsom flygbladsutdelning, torgmöten 
och annat minskar, medan så kallade kampförberedande aktiviteter 
ökar kraftigt – träning för att använda våld i politiskt syfte. 
Nordiska Motståndsrörelsen (NMR) som tidigare varit tongivande 
har försvagats och splittrats i takt med att en ny typ av aktörer 
etablerat sig – aktivklubbarna. Aktivklubbarna är en del av en 
global våldsinriktad rörelse som fokuserar på fysisk träning och att 
bygga våldsförmåga. 
  
Det är just synen på manlighet som nu bidrar till de högerextrema 
aktivklubbarnas ökade möjlighet att attrahera unga pojkar och 
män. Det pågår en generell värdeförskjutning i samhället som lyfter 
fram den starke mannen. En riktig man ska vara stor, stark och 
farlig. Han är mannen i huset och bestämmer över kvinnor. Och det 
är inte bara högerextrema krafter som sprider det budskapet utan 
även influerare som Andrew Tate, som fått en massiv följarskara 
världen över genom att sälja in konceptet om den starke mannens 
rätt. Det är inte heller enbart högextremister som ser möjligheter 
att rekrytera unga när den här sortens värderingar fått fäste. Unga 
pojkar och män som tillskansat sig värderingar som lyfter fram våld 
som något önskvärt och manligt är generellt i högre riskzon för att 
radikaliseras. De extremistiska miljöerna inspirerar och inspireras 
ofta av varandra och samma maskulinitetsförhärligande 
värderingar förekommer i såväl islamistiska, gängkriminella som 
fotbollshuliganrelaterade grupperingar. 
  
Men högerextrema aktivklubbar och Andrew Tate är bara 
ytterligheter av en generell värdeförskjutning i samhället. Vi ser hur 
trender som ”soft girl” eller ”tradwife” sprider sig och får fäste, en 
önskan hos unga tjejer att bara vara hemma och överlåta 
försörjning och ansvar till en man. Likaså rapporterar skolor om 
hur trakasserier mot hbtqi-personer ökar, personer som inte passar 
in i konservativa uppfattningar om vad som är rätt sätt att vara. Det 
förekommer även att föräldrar alltmer försvarar sina barns påhopp. 
Så kallade traditionella familjer lyfts fram som ett ideal. 
  
Med anledning av detta anser vi att stadens riktlinjer för att arbeta 
mot våldsbejakande extremism också måste lyfta fram 
värderingsarbetet i våra verksamheter, utöver de demokratiska 
värderingar som redan nämns. Yrkesverksamma som kommer i 
kontakt med barn och unga - genom förskola, skola och fritid – 
behöver vara uppmärksamma på den här typen värderingar och 
riskerna de medför för ytterligare radikalisering. 
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Stefan Holm (C) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Centerpartiet välkomnar revideringen av riktlinjerna för 
Stockholms stads arbete mot våldsbejakande extremism. Det är 
nödvändigt att staden hela tiden uppdaterar sina arbetssätt för att 
kunna svara upp mot den ständigt förändrade hotbilden och vi 
anser att programmet till mångt och mycket är bra.  
  
Vi kan dock konstatera att programmet saknar ett tydligt fokus på 
att öka kunskapen hos unga människor så att de ska kunna stå 
emot radikala rörelser och antidemokratiska krafter. Vi vill att fler 
skolor, ideella organisationer och idrottsrörelser ska ges särskilda 
resurser för sitt viktiga arbete i människors vardag, 
för utbildningar om extremism och till att till exempel möjliggöra 
hågkomstresor till Förintelsens minnesplatser. Centerpartiet satsar 
2 miljoner mer än vänsterstyret i budgeten för 2024 för ett förstärkt 
arbete mot rasism, antisemitism, antiziganism, islamofobi och 
våldsbejakande extremism. Vi vill också se tydligare 
rekommendationer och stöd till lärare och annan skolpersonal 
kring att kontakta och arbeta nära vårdnadshavare och socialtjänst 
när barn och unga visar tecken på extremism och 
radikalisering. Genom bra utbildning, ett rikt fritidsliv och tidigt 
samordnade insatser kan vi bygga trygga ungdomar som själva 
förmår att göra bra vägval som leder bort från utanförskap och 
kriminalitet. Anhöriga till människor i destruktiva miljöer bär ofta 
ett stort ansvar och är nyckelpersoner i stödet för individer som 
söker sig bort från våldsbejakande extremism. Centerpartiet vill 
därför förstärka stödet till anhöriga, både för att stärka det 
förebyggande arbetet, men också för att anhöriga ska orka finnas 
för den närstående som väljer att byta bana.  
  
Stycket gällande Internet, sociala mediers och online-
spelplattformars roll innehåller relevant information, samtidigt 
saknas tydlighet kring hur staden ska förhålla sig till dessa 
plattformar som vi vet har en central roll i spridningen av 
extremistisk propaganda. Även här hade Centerpartiet velat se mer 
utbildningsinsatser för barn såväl som för vuxna i att identifiera 
och värja sig mot extremistisk påverkan. 
  
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Därutöver anföra följande: 
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Stadens arbete riktas mot våldsbejakande extremism som är ett 
samlingsbegrepp för rörelser, ideologier eller miljöer som inte 
accepterar en demokratisk samhällsordning och som främjar våld 
för att uppnå ett ideologiskt mål. 
  
Det finns huvudsakligen tre extremistmiljöer: den våldsbejakande 
högerextremistiska, den våldsbejakande vänsterextremistiska och 
den våldsbejakande islamistiska miljön. Att stadens arbete 
fokuserar på dessa miljöer beror på att Säkerhetspolisen bedömer 
att det inom dessa finns individer och grupper som anser det som 
legitimt att begå brott med målet att förändra rådande 
samhällsordning i Sverige. De utgör ett hot mot demokratin och 
individers möjligheter att utöva sina demokratiska fri- och 
rättigheter. 
  
Riktlinjerna täcker i stor utsträckning in extremistmiljöer och dess 
kringliggande problem samt möjliggörande förutsättningar. Det 
finns några delar i riktlinjerna som vi anser bör förtydligas för att 
inte missa målet med arbetet mot de tre extremistmiljöerna och för 
att belysa de kontextuella riskfaktorerna. 
  
Under rubriken Arbete mot extremistisk propaganda bör Exempel 
på metoder och arbetssätt förtydligas för att säkerställa förståelsen 
för att alternativ fakta, eller falsk informationsspridning, är en 
betydande del i de flesta extremismmiljöerna. Nyligen har Sverige 
som land och socialtjänsten som instans fått utstå en enorm 
propagandaattack med så kallade fake news eller alternativ fakta 
avseende den så kallade LVU-kampanjen. Vilket gav upphov till ett 
flertal stora säkerhetsrisker och som tillsammans med diverse 
koranbränningar resulterade i uppmaningar från de radikala 
islamistmiljöerna runt om i världen att attackera Sverige och 
svenskar. Bland annat mördades två svenskar i Bryssel och 
anställda inom socialtjänsten över hela landet har fått utstå enorm 
press på grund av hotnivån i samband med LVU-kampanjen. 
  
Samtidigt har vi grupper som kan klassas under våldsbejakande 
autonomism, där den autonoma vänstern och diverse miljö-
/djurrättsaktivister anser att olagliga metoder och viss 
våldsanvändning är accepterat under föreställningen att en grupp 
behöver skyddas mot förtryck, eller accelerationism som definieras 
som en extremistisk politisk strategi som med hjälp av våld och 
terror försöker påskynda en förment förutbestämd samhällskollaps 
för att kunna inrätta ett idealsamhälle. I Sverige och i flera andra 
länder har vi ett stort problem med extremistiska klimatrörelser 
som ger sig på vår infrastruktur, företag och personer med syfte att 
skada, förstöra och/eller sabotera. Även här är det viktigt att tidigt 
bekämpa propaganda och alternativ fakta. 
  

Sida 34 (53)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 5/2024 
 

2024-04-18 

Därmed anser vi att följande korrigering bör göras under Arbete 
mot extremistisk propaganda – Exempel på metoder och arbetssätt 
för att tydliggöra att all form av extremistisk progaganda, slagord 
och alternativ fakta ska kunna bemötas: 
  
Exempel på metoder och arbetssätt: 

 Främja demokratiska värderingar på t.ex. skolan och arbeta 
utifrån demokratiska processer. 

 Väva in ämnesspecifika digitala kunskaper kring källkritik 
och källtillit i undervisningen. 

 Stärka medarbetare och föräldrar i hantering av 
högerextremistiska, vänsterextremistiska och islamistiska 
uttalanden och alternativa fakta. 

 Undervisa och lyfta samtal och diskussioner kring komplexa 
och kontroversiella frågor med elever. Säkerställa att 
diskussionerna sker i en klassrumsmiljö där alla elever 
känner sig trygga. 

  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Peter Backlunds (L), hans egna 
m.fl. (V), Kristina Öbergs m.fl. (S) och Peter Dannqvists (MP) 
förslag, Stefan Holms (C) förslag, Emelie Wassermanns (SD) 
förslag och förvaltningens förslag till beslut mot varandra och 
finner att nämnden beslutar i enlighet med Peter Backlunds (L), 
hans egna m.fl. (V), Kristina Öbergs m.fl. (S) och Peter Dannqvists 
(MP) förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Stefan Holm (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
yrkande. 
  
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/129-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av riktlinjer i 
stadens arbete mot våldsbejakande extremism 

 EÅV 2024/129-1.1 KS 2024/76 Bilaga  
 EÅV 2024/129-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2024/76 Tjänsteutlåtande 
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§ 15 
Remiss av motion om avhopparverksamhet för kvinnor i 
gängkriminalitet  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 
EÅV 2024/198 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En remiss om en motion skriven av centerpartiet gällande 
avhopparverksamhet för kvinnor har inkommit till förvaltningen 
från kommunstyrelsen. I motionen framhålls att den organiserade 
brottsligheten är ett av Sveriges allvarligaste samhällsproblem och 
att det blivit allt vanligare att tjejer/kvinnor dras in i 
gängkriminalitet. Motionären föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar: 

 Att inrätta en avhopparverksamhet med samlad 
specialkompetens för kvinnor som önskar att lämna 
gängkriminalitet 

 Att säkerställa att den information som ges ut gällande 
stadens avhopparverksamhet även riktas till tjejer/kvinnor 

 
Förvaltningen instämmer i att den organiserade brottsligheten är ett 
allvarligt samhällsproblem samt att den som vill lämna en kriminell 
livsstil ska beredas vägar ut ur kriminaliteten som är anpassade till 
olika behov, hotbilder och typer av utsatthet. Vidare instämmer 
förvaltningen med förslaget om att information om stadens 
avhopparverksamhet även behöver riktas till tjejer/kvinnor. 
 
Förvaltningen vill poängtera att insatser alltid behöver 
individanpassas oavsett könstillhörighet utifrån varje enskild 
persons individuella behov. Förvaltningens sammantagna 
bedömning är att förvaltningens lokala avhoppsverksamhet utifrån 
nuvarande arbetssätt med individuella bedömningar tillgodoser 
behoven oavsett könstillhörighet. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/198-4 Tjänsteutlåtande: Remiss av motion om 
avhopparverksamhet för kvinnor i gängkriminalitet 

 EÅV 2024/198-1 Remissbrev Motion om 
avhopparverksamhet för kvinnor i gängkriminalitet 
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§ 16 
Stadsdelsdirektörens information  
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerar om nämndens senaste 
områdesmöte, kommande chefsforum, vad som är på gång i 
stadsdelsområdet och om medarbetarenkäten. 
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§ 17 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Protokollsudrag från socialnämnden 2024-03-19 § 15 
 Protokollsudrag från socialnämnden 2024-03-19 § 19 
 Protokollsutdrag från socialnämnden 2024-03-19 § 16 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 4 

april 2024 
 Tjänsteutlåtande: Remiss om förslag till ändring av 

förordningen om läroplan för förskolan 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-04-25 §13 
 Svar på stadsarkivets förvaltningsremiss 
 Protokoll från möte med stadsdelsnämndens pensionärsråd 

2024-04-15 
 Protokoll förvaltningsgrupp 10 april 2024 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 18 

april 2024 
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§ 18 
Projekt kulturplats Snösätra  
Slutrapport 
EÅV 2021/1068 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner och lägger 
slutrapporten till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har under åren 2020-2023 
fått kommunfullmäktiges uppdrag att samordna arbetet med att 
etablera en kulturplats i Snösätra tillsammans med andra relevanta 
nämnder och externa aktörer. 
 
Ett projektdirektiv och projektplan togs fram för projektet 2021 och 
projektet löpte på till den 31 december 2023. Projektet har 
avrapporterat arbetet till stadsdelsnämnden genom fem 
lägesrapporter. Slutrapporten summerar projektets arbete och hur 
väl målen har uppfyllts. 
 
Efter projektets avslut ansvarar projektägaren tillsammans med 
övriga representanter i den strategiska styrgruppen för att ta emot 
projektets resultat och föra resultaten vidare. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner och lägger slutrapporten till handlingarna. 
 

Yrkande 
Emelie Wassermann (SD) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd lägger rapporten 
till handlingarna. 

2. Att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd avslår föreslagen 
inriktning till förmån för att inrätta ett naturreservat. 

3. Att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd ger förvaltningen 
i uppdra att tillsammans med involverade förvaltningar och 
aktörer utreda andra lämpliga områden för kulturplatsen 
enligt vad som anförs nedan. 

4. Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna ser Snösätra industriområde som en plats 
som misskötts under en längre tid och därmed tillåtits förfalla. 
Området är nedskräpat och smutsigt, klotter och graffiti sträcker 
sig långt utanför de avgränsade platserna. Därutöver upplevs 
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platsen som otrygg av boende i närområdet och besökare till 
naturreservatet. 
  
Snösätra industriområde är ett uttryck för en kultur som växt fram 
utanför den direkta påverkan från myndigheter. Det har ett värde i 
sig själv, vilket vi också erkänner. Dock är detta värde inte större 
än värdet av att de som bor i området, och besöker det av andra 
anledningar, ska kunna känna sig trygga där. Om vi vill att 
projektet ska bli lyckat är det viktigt att närsamhället inkluderas i 
projektet och att deras känslor och upplevelser respekteras. 
  
Ett av projektet effektmål har varit att Kulturplatsen i Snösätra har 
verksamheter som bedrivs i samklang med Rågsveds naturreservat. 
Med tanke på hur naturen kring Kulturplatsen ser ut kan man 
knappast anse att detta effektmål uppnås. Träd och berg runt 
Kulturplatsen är nedklottrade och det ligger drivor med 
sprayburkar i närliggande vattendrag. Även de närliggande 
kolonilotterna är fulla med klotter och skräp. 
  
En orsak till att Snösätra industriområde har förvandlats till ett 
otryggt område, som av många upplevs vara en samlingsplats för 
kriminella aktiviteter och ljusskygga personer, är dess avskilda 
läge. Eftersom vi ser ett värde i att kulturen ska vara fri och få växa 
organiskt, vill vi att den samtidigt ges möjlighet att utövas under 
trygga former. Därför vill vi att staden tillsammans med aktuella 
aktörer ska söka efter mer centralt lämpliga områden för en 
kulturplats enligt liggande förslag, som i större utsträckning kan 
upprätthålla lag och ordning baserat på närhetsprincipen till 
samhället i stort. En mer centralt belägen kulturplats bjuder också 
in till ett bredare och mer positivt engagemang från resten av 
samhället när tryggheten stärks. 
  
Sverigedemokraterna vill i stället se att norra delen av Snösätra, i 
likhet med den södra delen, införlivas i Rågsveds naturreservat. 
Stadens grönområden är viktiga att slå vakt om, och 
naturreservaten är en oerhört viktig del i att behålla balansen i den 
lokala ekologin. Naturreservaten ger både boende och besökare 
möjligheten till rekreation och att njuta av naturen. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Emelie Wassermanns (SD) 
förslag mot förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Emelie Wassermann (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget yrkande. 
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Handlingar i ärendet 

 EÅV 2021/1068-11 Tjänsteutlåtande: Slutrapport Kulturplats 
Snösätra 

 EÅV 2021/1068-11.1 Bilaga - Slutredovisning Snösätra 
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§ 19 
Uppföljning av avtal för parkinvesteringar  
Redovisning 
EÅV 2023/534 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten om 
uppföljning av avtal för parkinvesteringar. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen genomförde 2020 en upphandling för 
parkinvesteringar tillsammans med Farstas, Hägersten-
Liljeholmens, Skarpnäcks, Skärholmens och Älvsjös 
stadsdelsförvaltningar. Enligt avtalets tilldelningsbeslut ska 
förvaltningarna i första hand avropa uppdrag från Bite mark och 
anläggning Sverige AB och i andra hand Abtot mark och 
anläggning. 
 
Stadsdelsförvaltningen genomför årliga uppföljningar av 
ramavtalsleverantörerna, med syfte att säkerställa hög kvalitet i de 
uppdrag som avropas. I årets uppföljning bedömer förvaltningen att 
kvaliteten på Bite mark och anläggning Sverige AB:s utförda 
arbeten uppnår en godtagbar kvalitet. Eftersom Abtot mark och 
anläggning AB inte har utfört några arbeten för förvaltningen har 
någon uppföljning inte varit aktuell. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner rapporten 
om uppföljning av avtal för parkinvesteringar. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/534-1 Tjänsteutlåtande: Uppföljning av avtal för 
parkinvesteringar 
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§ 20 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2023/1061 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger redovisningen av 
delegationsbeslut till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/1061-7 Redovisning av delegationsbeslut 2024-
03-08 - 2024-04-05 
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§ 21 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att bereda skrivelserna nedan och återkomma till nämnden med 
svar. 
 

Inkomna skrivelser 
Emelie Wassermann (SD) lämnar in en skrivelse om hantering av 
Svedmyrabadet och en skrivelse om avdelningen Delfinen på 
förskolan Gläntan. 
  
Henrik Virro m.fl. (M) lämnar in en skrivelse om lägesbilden i 
stadsdelen kring trygghet. 
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§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/838 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1537831 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 
§ föräldrabalken 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/838 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1537829 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 
§ föräldrabalken. 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/837 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1561982 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8§ FB 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/837 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1544703 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 § föräldrabalken (FB) 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/972 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1560712 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 a § FB 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/972 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1560715 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 a § FB 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/972 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1560716 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 a § FB 
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/972 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1548406 Anmälan av behov av särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap 9§ 2st FB 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2024/323 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/323-1 Tjänsteutlåtande: Begäran om 
jävsprövning 

 EÅV 2024/323-2 Mammas begäran om jävsprövning 
 EÅV 2024/323-3 Beslut från JO 
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